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 Zápis z 3. jednání Výboru pro bezpečnost a legislativu ZHMP  
 
 
Datum konání:     19. 3. 2014 od 16,00 h do 18,45 h 
Přítomni:              dle prezenční listiny 
 
 
1. Program 3. jednání  
Program byl odsouhlasen přítomnými členy (hlasování 6-0-0). 
 
 
2. Kontrola zápisu 
Zápis z 2. jednání byl bez připomínek odsouhlasen přítomnými členy (hlasování 6-0-0). 
 
 
 
3a) Zpráva KŘ policie HMP k bezpečnostní situaci v HMP za leden a únor 2014 
Podrobný komentář k prezentaci provedl náměstek ředitele policie plk. Ing. Bezouška. 
diskuze: 
P. Hána – vyjádřil názor, že stavební úpravy na přechodech v roce 2014 zajistí snížení 
dopravních nehod chodců; 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere zprávu PČR k bezpečnostní situaci 
v HMP za  leden a únor 2014  na vědomí.  

hlasování 6-0-0 
 

 
 

3b) Zpráva ZZS HMP k bezpečnostní situaci v HMP za leden a únor 2014   
Zprávu doplnil komentářem náměstek ředitele ZZS HMP MUDr. Valášek. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere zprávu ZZS HMP k bezpečnostní situaci 
v HMP za  leden a únor 2014  na vědomí.  

hlasování 6-0-0 
 
 
 
3c) Zpráva HZS HMP k bezpečnostní situaci v HMP za leden a únor 2014   
Krátké doplnění písemné zprávy za 2/2014 provedl Mgr. Pešek, řed. HZSP. Zprávu za 
1/2014 prezentoval na minulém jednání. Vyzdvihl nárůst výhružných zpráv a telefonátů. 
diskuze: 
P. Hána – požádal na příští jednání výboru  předložit statistiku v porovnání s rokem 2013. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere zprávu HZSP k bezpečnostní situaci 
v HMP za  leden a únor 2014 na vědomí.  

hlasování 6-0-0 
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3d) Zpráva MP HMP k bezpečnostní situaci v HMP za leden a únor 2014   
Zprávu okomentoval ředitel Městské policie HMP Ing. Šuster – ve všech sledovaných 
činnostech došlo ke zvýšení statistických údajů. 
diskuze: 
P. Hána – zprávy jsou přehledné, kvituje zaměření při dohledu na dodržování pořádku; 
J. Slezák – vznesl dotaz k využívání strážníků na koních  na Staroměstském náměstí; 
Ing. Šuster – ze sedla koně má strážník mnohem větší přehled; 
JUDr. Blažek – ocenil větší důraz MP HMP při kontrole v dopravě, pozastavil se nad 
poklesem počtu strážníků a navrhl zabývat se tímto problémem na výboru častěji; 
Ing. Šuster – k 15. 1. 2014 byla spuštěna kampaň, nyní je mnoho neobsazených míst, za 
první dva měsíce se přihlásily stovky uchazečů, neprojdou-li výběrovým řízením, 
vyhodnotíme situaci a přijmeme opatření k realizaci; 
J. Liška – doporučil zvýšit kontrolu výkonu služby strážníků a požádal o větší důraz ze 
strany ředitele MP HMP; 
P. Hána – dříve bylo okrskářům doporučeno, aby čerpali zkušenosti v terénu a dobře znali 
okolí; 
JUDr. Krobová Hášová – vznesla dotaz na výši průměrného platu strážníka; 
Ing. Šuster – za poslední čtyři roky platy  klesaly, 2013 byl první rok, kdy došlo k 
navýšení, snahou je navýšit průměrné platy a vytvořit konkurenceschopnost na trhu práce, 
v tř. 7 a 8 je průměrný plat u řadového strážníka v závislosti na délce praxe cca  21 až 25 
tis. Kč, včetně všech příplatků; 
rad. Manhart – dotázal se na příčinu poklesu průměrného platu; 
Ing. Šuster – některé příplatky byly zrušeny, budou navrhována zlepšující opatření, pro 
informaci uvedl, že v r. 2009 byla průměrná mzda strážníka  v ČR vyšší než v HMP; 
Mgr. Trombik – výši průměrného platu ovlivňují platy na nejvyšších pozicích. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere zprávu MP HMP k bezpečnostní situaci 
v HMP za  leden a únor 2014 na vědomí.  

hlasování 7-0-0 
(dostavil se Blažek) 

 
 
4. Zpráva o činnosti SS HMP za leden a únor 2014 
Zprávu doplnil ředitel SS HMP Mgr. B. Frajt.  
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere zprávu o činnosti SS HMP za leden a 
únor 2014  na vědomí.  

hlasování 6-0-0 
(hlasování nebyla přítomna Krobová Hášová) 

 
 

5. Různé 
 návrh na omezení provozu v zastavárnách a bazarech 

Informaci, která je podrobně zpracována v příloze č. 5 zprávy Policie ČR, doplnil plk. Ing 
Bezouška. Sdělil, že policie vnímá tuto problematiku jako jednu z priorit, není zájem na 
legislativní změně, snížení počtu zastaváren by přenesl prodej zboží na jiná místa (např. 
nádraží), policie má přehled o bazarech a zastavárnách (191) a starožitnictvích (96) a ve 
spol. s odborem ZIO MHMP provádí časté kontroly (v r. 2013 provedeno 7 větších 
společných akcí ve 24 provozovnách a na burze Kolbenova, kde bylo zjištěno 27 věcí 
pocházejících z trest. činnosti). 
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diskuze: 
rad. Manhart – zastavárny na rozdíl od heren nejsou zdrojem problémů, ale podivil se nad 
tím, že zastavárny od 22,00 do 06,00 hodin, kdy mají zákaz nákupu a prodeje použitého 
zboží nebo zboží bez dokladu, „využívají“ tuto dobu k prodeji nového zboží, zákon 
neumožňuje ZHMP vydat OZV; 
JUDr. Krobová Hášová – prodej nového zboží od 22,00 do 06,00 hodin je absurdní a 
domnívá se, že zastavárny jsou zdrojem problémů, navrhla přidělit ke každé zastavárně 
jako dohled jednoho strážníka; 
JUDr. Blažek – souhlasí, že větší intenzita OZV by problém neřešila, ale člověk 
nakupující v tyto hodiny je minimálně podezřelý, je nutná častější a důslednější kontrola 
policií, požádal řed. PČR a MP o předložení konkrétnější informace a doporučil provést 
kontrolu za přítomnosti některých členů výboru; 
J. Liška – vnímá provázanost s lidmi drogově závislými, souhlasí s důslednější kontrolou 
policie, vykupující je dle jeho názoru spolupachatel; 
P. Hána – jako zásadní vidí spolupráci PČR s MČ, požádal ředitele PČR, aby navrhl na 
příštím jednání termín exkurze ve vytypovaných provozovnách. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere informaci Policie ČR o omezení provozu 
v bazarech a zastavárnách na vědomí. 

hlasování 6-0-1 
(hlasování byla opět přítomna Krobová Hášová) 

 
 
 

 informace o cvičení blackout 2014 
Dílčí informaci podal Ing. Juránek, ředitel odboru BKR MHMP, v současnosti je 
vyhotoven zápis a probíhají pravidelná jednání k závěrům cvičení se složkami IZS a 
dokladujícími složkami, zmínil především náročnou čtyřměsíční přípravu cvičení, dobrou 
spolupráci se složkami ZBS, na základě samotného cvičení byla otevřena řada témat 
k řešení, do 19. 5. bude HMP zpracovávat závěry a 10. 6. 2014 budou projednány na 
Bezpečnostní radě státu. Po cvičení vzrostl zájem sdělovacích prostředků o poskytnutí 
rozhovorů a poté nastal enormní  zájem ze strany obyvatel HMP o podání informací 
spojených s problematikou blackout. 
P. Hána – požádal Ing. Juránka o předložení závěrečné informace na dubnovém        
jednání výboru a zajištění účasti gen. Šándora, poté navrhne projednat na ZHMP; 
Mgr. Trombik – poděkoval řediteli BKR za přípravu cvičení. 
 
 
6. materiály rad. Mgr. Manharta: 

a) k záměru novely Statutu hlavního města Prahy 
Mgr. Manhart podrobně okomentoval novelu Statutu, zmínil především nejzásadnější 
změny a nutnost souladu s novým OZ. 
diskuze: 
P. Hána – vyslovil zásadní nesouhlas s omezováním pravomocí MČ při pořizování 
majetku ze svých finančních prostředků, nejasné je vyjadřování ZHMP k nákupu a 
prodeji; 
Mgr. Manhart – nevyjádří-li se ZHMP do 45 dní, může MČ konat; 
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JUDr. Blažek – Statut platný od r. 2000 je nutné novelizovat, ekonomická situace 
jednotlivých MČ je rozdílná, navrhl vyčkat na ukončení připomínkového procesu, je nutné 
zohlednit velikost MČ a efektivitu správy; 
Mgr. Manhart – diskuze probíhaly téměř rok, téma městských částí otevřel, úzce 
spolupracoval s  prim.HMP MUDr. Svobodou, proběhla analýza výkonu veřej. správy, 
jako zásadní se jeví počet MČ (samospráva); 
JUDr. Blažek – očekává podrobnější diskuzi, z důvodu neúčasti v prac. skupině nezná 
průběh a výsledky analýzy a směr řešení problému; 
JUDr. Ledl – jde o téma, které nikdo nechce řešit, návrh rad. Manharta je více či méně 
pouze kosmetická úprava, v Poslanecké sněmovně leží návrh o volbách (větší krajský 
statut), je nutné brát zřetel na rozpočet k MČ; 
Mgr. Manhart – návrh se týká pouze voleb do zastupitelstva, poslanecký návrh 
neovlivňuje Statut. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere záměr vydat OZV, kterou se vydává 
Statut HMP v  oblasti majetku,  na vědomí. 

hlasování 7-0-0 
(dostavila se Teska Arnoštová, odešel Slezák) 

 
 
 
6. b) k možným variantám změn zákonné úpravy s cílem vyloučit možnost vytváření 

volebních   obvodů a pevně stanovit počet členů ZHMP 
c) k návrhu změny zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o 

změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů 
Materiál vznikl, jak uvedl rad. Manhart, jako reakce na poslaneckou iniciativu se stejným 
cílem, tj. nedělit město na jednotlivé obvody a zachovat rovnost volebního práva (počty 
zastupitelů neřeší). Návrh HMP řeší lepším způsobem četnost voleb pro Pražana. 
diskuze: 
P. Hána – disharmonie voleb je nevyhovující; 
JUDr. Blažek – poděkoval za kvalitně zpracovaný materiál, je dobré, že se tímto tématem 
bude ZHMP zabývat, pro přidělení fin. prostředků je důležité, zda jde o kraj nebo obec,  
doporučil ve stanovisku uvést důraznější argumenty, posoudit a přednést legislativní 
rizika. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP souhlasí s návrhem rad. Manharta na změnu 
zákona č.491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a o změně některých zákonů, ve 
znění pozdějších předpisů. 

hlasování 6-0-1 
 
 
7. Protidrogová politika HMP na období 2014 až 2020 
Materiál uvedl rad. Ing. Dlouhý, především zmínil, že Rada HMP schválila 17. 9. 2013 
koncepci, která nebyla schválena ZHMP a byla opětovně předána k připomínkování MČ. 
Nově upravený materiál byl projednán s protidrogovými koordinátory MČ 1 – 22 a HMP, 
nyní je předkládán do VBL a 20. 3. bude projednán ve Výboru pro zdravotnictví, sociální 
a bytovou politiku ZHMP. 
diskuze: 

http://www.praha.eu/jnp/cz/home/volene_organy/zastupitelstvo_hmp/vybory_zastupitelstva/index.html?committeeId=28977�
http://www.praha.eu/jnp/cz/home/volene_organy/zastupitelstvo_hmp/vybory_zastupitelstva/index.html?committeeId=28977�
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JUDr. Teska Arnoštová – dotázala se, zda byla tato koncepce projednána s policií,  proč 
není součástí materiálu akční plán předkládaný do ZHMP, upozornila, že ke konci roku 
bude novelizován zákon č. 379/2005 Sb.; 
rad. Dlouhý – policie odpovídá za realizaci konkrétních opatření v oblasti snižování 
nabídky drog, kontrolu dodržování zákonných norem, ochranu veřejného pořádku a 
bezpečnosti a potírání kriminality v souvislosti s užíváním všech návykových látek. 
Policie mají vlastní programy primární prevence. 
P. Hána – policie mají projekty financované ze zdrojů HMP a existuje úzká spolupráce 
preventistů; 
Ing Bezouška – koncepce byla předložena policii a nyní probíhá připomínkové řízení; 
Ing. Šuster – MP HMP obdržela  materiál 13. 3. 2014, preventivní programy fungují; 
JUDr. Krobová Hášová – vznesla dotaz, zda měla nějaké připomínky MČ Praha 1; 
rad. Dlouhý – proběhlo jednání s p. Vargou, politická jednání teprve nastanou (STA + 
zástupci Sananim+Drop In), koncepce sděluje, co budeme řešit a poté, jak to budeme řešit. 
P. Hána – zazněla cenná informace, že vzniká samostatný materiál o primární koncepci. 
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP bere Koncepci a strategii protidrogové politiky 
HMP na období 2014 až 2020 na vědomí. 

hlasování 7-0-0 
 
 
 
5. Různé 
 Nadační fond Bezpečná Praha 

JUDr. Blažek na základě písemně oznámené rezignace Ing. P. Berana, ředitele nadačního 
fondu, a MUDr. Schwarze, člena dozorčí rady, požádal na příštím jednání výboru o účast 
primátora HMP a o podání informace o záměru další činnosti fondu. Vyjádřil zásadní 
nesouhlas s konstatováním, že fond „požírá“ finanční prostředky, se sloučením či 
zrušením NF BP. Argument, že je fond nečinný je de facto dobře, protože nedochází ke 
zraněním či úmrtím zaměstnanců složek ZBS.  
usnesení: 
Výbor pro bezpečnost a legislativu ZHMP žádá primátora HMP o poskytnutí základních 
informací o činnosti NF BP a zve primátora HMP k jejich projednání na 4. zasedání 
VBL ZHMP dne 16. 4. 2014. 

hlasování 7-0-0 
 
 
8. Volba přísedících Městského soudu v Praze 
 noví přísedící 

Ředitelku ZIO MHMP zastoupil Mgr. P. Štefaňák, upozornil na možnost reakce ze strany 
soudu v případě nezvolení některých uchazečů a vliv na probíhající kauzy. 
P. Hána – zásadně nesouhlasil s avízovaným stanoviskem MS v Praze, při následném 
projednávání seznamu uchazečů na ZHMP může zastupitel navrhnout náhradu; 
JUDr. Krobová Hášová – každá velká kauza má mít náhradního přísedícího, avízo MS 
vnímá jako nátlak;  
JUDr. Ledl – při jednotlivém hlasování může každý zohlednit, vadí-li mu věk, příslušník 
policie nebo zaměstnanec soudu. 
 
 
 

http://intra.praha.eu/portal/dt?action=process&url=http%3A%2F%2Fintranet-cmsdata.praha.eu%2Fjnp%2Fcz%2Ftelefonni_seznam%2Findex.html%3Fos_linka%3D%26os_funkce%3D%26os_odbor%3D%26os_jmeno%3D%25C5%25A1tefa%26os_krestni%3D%26search%3D1%26personId%3D6563&provider=ChannelRouter/PhoneBookMini�
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 opětovná volba 
č. 1  M. B.  1-3-2 
č. 2  V. B.  6-0-0 
č. 3  F. H.  2-2-2 
č. 4  I. H.  6-0-0 
č. 5  M. K.  4-2-0 
č.  6  E. K.  3-3-0 
č.  7  R. K.  1-4-1 
č.  8  J. M.  0-3-3 
č.  9  M. M.  0-3-3 
č. 10 M. N.  3-2-1 
č. 11 H. P.  6-0-0 
č. 12 Z. P.  6-0-0 
č. 13 R. T.  6-0-0 
č. 14 M. V.  6-0-0 
č. 15 J. Z.  1-3-2 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost a legislativu ZHMP navrhuje znovuzvolení 6 přísedících z 
předloženého seznamu, který byl předmětem jednání, a na 3. jednání přizvat Mgr. M. K . 

hlasování 6-0-0 
(odešla Teska Arnoštová) 

 
 noví zájemci 

č. 1 D. F.  6-0-0 
č. 2 V. M.  6-0-0 
 
usnesení: 
Výbor  pro bezpečnost  a legislativu ZHMP navrhuje zvolení  kandidátů č. 1 a  č. 2 z 
předloženého seznamu, který byl předmětem jednání. 

hlasování 6-0-0 
 
 
 
 
 
 
 
Další jednání Výboru pro bezpečnost a legislativu ZHMP se uskuteční  16. 4. 2014 od 
16,00 hodin na MHMP, Mariánské n. 2, Praha 1, č. dv. 430. 
 
 
 
 
Zapsala: R. Procházková     
 
Ověřili: P. Hána 
 
  JUDr. L. Ledl 
 
 


	Zapsala: R. Procházková

